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Protokół nr XXIX/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 23 lutego 2017 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla,  Zastępcę 

Burmistrza, Wicestarostę Kościańskiego, kierowników i dyrektorów jednostek podległych 

Gminie, Kierownika Posterunku Policji w Śmiglu, sołtysów i przewodniczących Zarządów 

Osiedli, pracowników Urzędu, radcę prawnego, oraz mieszkańców.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 15 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z XXIXI sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż czterech lokali wchodzących w skład 

nieruchomości położonej w Śmiglu przy ulicy Podgórnej 4, 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej Śmigla                                   

z dnia 26 września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017, 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi 

Nietążkowo, 

5)  w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym                    

dla kandydatów spoza obwodu szkół podstawowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Śmigiel, 

6) w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego prowadzonego do 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na zapytania 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie sesji. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że dnia dzisiejszego – 23 lutego 2017 roku  zostało 

skierowane do Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały 

w sprawie wniesienia skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla – Marcin Jurga. Wyjaśnił, że 

nie zgadzamy się z rozstrzygnięciem RIO dotyczącym uchwały ws. opłaty targowej, a 

dokładnie o zapis w uchwale o który pytał na ostatniej sesji Przewodniczący Rady. 

Zastępca wyjaśnił, że postanowiono wnieść skargę, gdyż uznajemy, że zapis tej 

uchwały był prawidłowy i chcemy mieć w tym zakresie rozstrzygniecie sądu, tak by była 

jasność. 

Radny Lech Żak zapytał o jaki zapis chodzi? 

Zastępca wyjaśnił, że Kolegium RIO uchyliło paragraf mówiący,  że traci moc 

poprzednia uchwała. Uchwała ta była w obrocie prawnym i chodzi o podstawę – chcemy mieć 

w tym temacie jasność. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy orzeczenie sądu będzie ostateczne? 

Zastępca odpowiedział, że nie, może jeszcze strona odwołać się do NSA. 

Przewodniczący jeszcze raz przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna 

jest bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Więcej pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie jej do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 9 ppkt. 7 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Porządek sesji został przyjęty. 

 

Pytań i uwag nie było. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXVIII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do 

wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 
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Przewodniczący przekazał, że do Biura Rady wpłynęła odpowiedź na pytanie z 

poprzedniej sesji, które zadał Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny – załącznik nr 3. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 4 do protokołu.  

Pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 5  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zapytał o wydane zarządzenie dotyczące   

cen i opłat za korzystanie z obiektów użyteczności publicznej. 

 Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Śmigla, który wyjaśnił, że tak naprawdę nie 

zmieniło w cenach się nic dodano tylko sale wiejskie i opłaty za media na salach. Dodano ten 

zapis by pokryte były nie tylko koszt najmu ale też media. 

 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad.7. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

1) Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zapytał jak funkcjonuje program 

„Tęcza” i jakie jest nim zainteresowanie? 

2) Radna Arleta Adamczak –Puk zapytała czy Bartek Sikora otrzymał mieszkania i 

czy spełnia ono wymogi socjalne? 

3) Radny Michał Skrzypczak zapytał kiedy będzie chodnik na ul. Polnej w Śmiglu? 

 

Ad.8. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 

 

Ad.9. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 201, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zmiany 

dotyczą : 

Dochody  

a) rozdział 75095 Pozostała działalność w dziale Administracja publiczna - 

zwiększenie dochodów z tytułu dotacji na dofinansowanie zadania „Program 

rewitalizacji dla Gminy Śmigiel”. Łączna kwota dotacji to 21.475,80 zł z 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 

b) rozdział 85395 Pozostała działalność w dziale Pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej – zwiększenie dochodów z tytułu dotacji na Projekt 
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„Tęcza”. Kwota dotacji to137.013 zł z Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 

c) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – zwiększenie dochodów 

o kwotę 7.000 zł. Środki Gmina otrzyma z Ministerstwa Sportu i Rekreacji na 

realizację Zajęć sportowych dla uczniów ze szczególnym uwzględnieniem 

gimnastyki korekcyjno – kompensacyjnej w ramach zadania z zakresu zdrowia 

publicznego „Im wcześniej i więcej – tym skuteczniej” 

d) rozdział 92695 Pozostała działalność w ramach zadania Kultura fizyczna – 

zwiększenie dochodów o kwotę 37.000 zł. Środki Gmina otrzyma z 

Ministerstwa Sportu i Rekreacji na realizację Programu „Umiem pływać”.  

Wydatki  

a) rozdział 75095 Pozostała działalność w dziale Administracja publiczna – 

wprowadzenie zadania „Program rewitalizacji dla Gminy Śmigiel”. Łączna 

kwota wydatków przeznaczona na zadanie wynosi 23.863 zł (w tym 

dofinansowanie w kwocie 21.475,80 zł). 

b) rozdział 75818 Rezerwy ogólne i celowe – zmniejszenie rezerwy ogólnej o 

kwotę 47.067,20 zł z uwagi na konieczność zabezpieczenia wkładu własnego 

na następujące zadania: 

 „Im wcześniej i więcej – tym skuteczniej” 

 „Pływanie moje nowe hobby”. 

c) dział 801 oraz 854 – przeniesienia pomiędzy działami i paragrafami – na 

wniosek kierowników jednostek organizacyjnych. 

e) rozdział 85395 Pozostała działalność w dziale Pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej – wprowadzenie do budżetu Gminy Śmigiel Projektu 

„Tęcza”. Całość zadania będzie sfinansowana z dotacji w kwocie 137.013 zł. 

f) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – wprowadzenie zadania 

„Im wcześniej i więcej – tym skuteczniej” w kwocie 14.000 zł (w tym dotacja 

w kwocie 7.000 zł z Ministerstwa Sportu i Rekreacji na realizację zajęć 

sportowych dla uczniów ze szczególnym uwzględnieniem gimnastyki 

korekcyjno – kompensacyjnej). 

g) rozdział 92695 Pozostała działalność w ramach zadania Kultura fizyczna – 

wprowadzenie zadania „Pływanie moje nowe hobby” w kwocie 74.680 zł. (w 

tym dotacja w kwocie 37.000 zł z Ministerstwa Sportu i Rekreacji na realizację 

Programu „Umiem pływać”. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czego dotyczy zakres usług w programie „Tęcza”? 

Skarbnik odpowiedział, że nie jest w stanie jednoznacznie na to pytanie odpowiedzieć, 

szczegóły zawiera umowa. 

Radny Alfred Splisteser zapytał o kwotę 37 tys. zł na naukę pływania, czy są do tego 

wyznaczone klasy? 

Skarbnik wyjaśnił, że są to tego wyznaczone klasy i będą to klasy III Szkół 

Podstawowych, a w ramach projektu obejmuje to transport, naukę instruktora i opiekuna. 

Zastępca Burmistrz Śmigla dodał, że wstępnie zgłosiło się 83% uczniów klas III. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXIX/223/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż czterech lokali wchodzących w skład 

nieruchomości położonej w Śmiglu przy ulicy Podgórnej 4, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher i wyjaśnił, że lokale mieszkalne 

zostaną wyodrębnione z wyżej wymienionej nieruchomości i sprzedane jako odrębne 

nieruchomości lokalowe. Lokale mieszkalne, które są własnością Gminy Śmigiel, położone 

w w/w budynku mieszkalnym zostały wytypowane do sprzedaży w Wieloletnim programie 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Śmigiel w latach 2012 – 2017. Wszystkie 

lokale mieszkalne w przedmiotowym budynku są zasiedlone przez najemców, a umowy 

najmu zawarte są na czas nieoznaczony. Jeden z najemców lokalu mieszkalnego złożył 

wniosek o jego wykup. Rada w kwietniu 2007 roku podjęła Uchwałę o wyrażenia zgody na 

sprzedaż trzech lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku położonym w Śmiglu przy 

ulicy Podgórnej 4 wraz z udziałem w gruncie oznaczonym nr ewid. 676/1. W chwili obecnej 

w przedmiotowym budynku zlokalizowane są cztery lokale mieszkalne (czwarty lokal 

mieszkalny został wydzielony i wynajęty przez ZGKiM w Śmiglu po roku 2007). Podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest konieczne z uwagi na wydzielenie czwartego lokalu 

mieszkalnego i pozwoli na sprzedaż wszystkich lokali mieszkalnych zlokalizowanych w w/w 

budynku, po ich wyodrębnieniu. Sprzedaż lokali mieszkalnych nastąpi w trybie 

bezprzetargowym, bowiem zgodnie z art. 37 ust. 2 pkt 1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej, jeżeli jest 

zbywana na rzecz osoby, której przysługuje pierwszeństwo w jej nabyciu. Stosowanie do 

art. 34 ust. 1 pkt 3 w/w ustawy, w przypadku zbywania nieruchomości osobom fizycznym 

i prawnym, pierwszeństwo w ich nabyciu przysługuje osobie, która jest najemcą lokalu 

mieszkalnego, a najem został nawiązany na czas nieoznaczony. W przypadku nieskorzystania 

z prawa pierwszeństwa nabycia przez najemców lokali mieszkalnych lub w przypadku lokali 

mieszkalnych niewynajętych zostaną one zbyte w trybie przetargowym.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady poinformował także że omawiany projekt uchwały omawiany 

był na posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady zauważył, że w akapicie pierwszym uzasadnienia zamiast 

wskazanej ul. Podgórnej jest ul. Jagiellońska. 

Pan Szumacher prosił o potraktowanie tego jako oczywistego błędu pisarskiego. 
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Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 Rada Miejska Śmigla w obecności 15radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXIX/224/17 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż czterech lokali 

wchodzących w skład nieruchomości położonej w Śmiglu przy ulicy Podgórnej 4. 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej Śmigla                                   

z dnia 26 września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017, 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Szumacher, który wyjaśnił, że związku ze 

zmianami mieszkaniowego zasobu Gminy Śmigiel (m.in. sprzedaż lokali mieszkalnych) 

oraz w związku z powstaniem Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Śmiglu Sp., z o.o., został przygotowany projekt zmiany w/w uchwały. Zmiany są również 

spowodowane przekazaniem części budynków komunalnych w administrowanie 

prywatnym zarządcom nieruchomości oraz uaktualnieniem liczby lokali socjalnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady poinformował także, że omawiany projekt uchwały omawiany 

był na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lach Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 15 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/225/17 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 26 września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017. 

 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi 

Nietążkowo, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Kubiak – pracownik Urzędu, który wyjaśnił, 
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że uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium podejmuje się na 

wniosek Burmistrza Śmigla uwzględniający złożony wniosek Zarządu Powiatu 

Kościańskiego z dnia 7 lutego 2017r. w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel dla terenu obręb Nietążkowo 

z przeznaczeniem wnioskowanego terenu pod funkcje przemysłowo-usługowe z terenem 

zieleni urządzonej. W ocenie Zarządu Powiatu Kościańskiego wnioskowana zmiana studium 

wiąże się z budową drogi powiatowej nr 3903P Boguszyn-Bronikowo do węzła planowanej 

drogi ekspresowej S-5 w Nietążkowie. Według wnioskodawcy zainteresowanie obszarami 

przeznaczonymi na funkcje produkcyjne, przemysłowe i usługowe w okolicach 

nowobudowanej drogi powiatowej oraz drogi ekspresowej S-5 wykazują nie tylko 

mieszkańcy powiatu ale także inwestorzy zewnętrzni. Zmiana studium wpłynie korzystnie na 

atrakcyjność terenów przylegających do nowobudowanych dróg, a także będzie niosła za sobą 

wzrost wpływów z tytułu podatku od podniesionej wartości nieruchomości i jest uzasadniona 

z punktu widzenia ekonomicznego i społecznego /nowe miejsca pracy/. W procedurze 

sporządzania zmiany studium jest zawarty program polityki przestrzennej w tym lokalne 

zasady zagospodarowania przestrzennego oraz obowiązek uwzględnienia potrzeb społecznych 

i ekonomicznych. Przedmiotem zmiany studium jest wyznaczenie nowych terenów zabudowy 

przemysłowo-usługowej w obrębie wsi Nietążkowo. Po przeanalizowaniu zmiana studium 

w tym kierunku, przyda gminie nowych terenów inwestycyjnych, a co za tym idzie docelowo 

możliwości dodatkowych wpływów z podatku od podniesionej wartości gruntu. 

Przedmiotowa zmiana studium jest więc zasadna i wpływa korzystnie na rozwój gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie głos zabrał wicestarosta kościański Stefan Stachowiak i przekazał, że 

przystąpienia do zmiany studium jest we wspólnym interesie gminy jak i powiatu. Wspólnie 

może uda się także utwardzić drogę na ul. Leśnej. 

Burmistrz Śmigla dodała, że projekt drogi ul. Leśnej jest przygotowany i jest to 

wspólny interes gdyż droga jest gminy a działki starostwa. Zauważyła, że prze wspólnym 

wsparciu uda się to zrobić. 

Wicestarosta dodał, że będzie ten projekt wspierał gdyż gmina partycypuje w kosztach 

innych dróg powiatowych. Planowana droga Boguszyn – Nietążkowo (wniosek) na 18, które 

wpłynęły do Urzędu Marszałkowskiego pozostało 14, czyli mamy bardzo duże szanse na 

otrzymanie dofinansowania. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał jaki to obszar, o którym mowa? 

Wicestarosta wyjaśnił, że jest to teren ok. 15 ha. Część tych terenów jest prywatnych, 

jednak z przeprowadzono już rozmowy z właścicielami i nie ma z tym problemu. 

Burmistrz Śmigla dodała, że jest to szansa dla gminy ponieważ sama gmina Śmigiel 

nie posiada terenów inwestycyjnych to chociaż będzie to na terenie starostwa to utworzą się 

miejsca pracy dla naszych mieszkańców i gmina zyska podatki. 

Więcej pytań i uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 15 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 
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uchwałę Nr XXIX/226/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi 

Nietążkowo. 

5) w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym                    

dla kandydatów spoza obwodu szkół podstawowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Śmigiel, 

 

Projekt tej uchwały przedstawiła Pani Danuta Szczepaniak – kierownik wydziału 

organizacyjnego Urzędu, która wyjaśniła, że przepisy wprowadzające ustawę - Prawo 

oświatowe uchyliło rozdział 2a ustawy o systemie oświaty dotyczący sposobu i zasad 

rekrutacji do publicznych szkół różnych typów. Regulacje te zawarte jednak zostały w 

rozdziale 6 ustawy z grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe.Konsekwencją uchylenia tych 

zapisów w ustawie o systemie oświaty jest konieczność podjęcia ponownie uchwały w 

sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów 

spoza obwodu szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

Podkreśliła, że postępowanie rekrutacyjne do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzi 

się wyłącznie w przypadku, gdy szkoła po przyjęciu zgłoszeń kandydatów z obwodu danej 

szkoły nadal dysponuje wolnymi miejscami. Wskazane w projekcie uchwały kryteria nie 

ulegają zmianie w stosunku do wcześniejszej uchwały regulującej tą materię, zostały jedynie 

dostosowane do nowego systemu oświaty. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przekazała, że projekt  Lech Żak 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy z tego wynika, że jest więcej dzieci niż 

miejsc, że przeprowadzamy postepowanie rekrutacyjne? 

Pani kierownik wyjaśniła, że w pierwszej kolejności przyjmowane są dzieci z danego 

obwodu, a dopiero potem spoza.  

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, 

którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXIX/227/17 w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu 

rekrutacyjnym dla kandydatów spoza obwodu szkół podstawowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

6) w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego prowadzonego do 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel, 

 

Projekt tej uchwały przedstawiła także Pani Danuta Szczepaniak, która wyjaśniła, że 

przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe uchyliło rozdział 2a ustawy o systemie 

oświaty dotyczący sposobu i zasad rekrutacji do publicznych szkół różnych typów. Regulacje 
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te zawarte jednak zostały w rozdziale 6 ustawy z grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

Konsekwencją uchylenia tych zapisów z ustawy o systemie oświaty jest konieczność podjęcia 

ponownie uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego 

prowadzonego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel. Należy podkreślić, że ustawa Prawo 

oświatowe określa jednakowe kryteria rekrutacji stosowane na pierwszym etapie 

postępowania rekrutacyjnego, jednocześnie powierzając organowi stanowiącemu jednostki 

samorządu terytorialnego kompetencję do określenia dodatkowych kryteriów stosowanych na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego wraz z liczbą punktów przyznawanych za 

poszczególne kryteria oraz dokumentacją niezbędną do potwierdzenia spełnienia kryteriów. 

Wskazane w projekcie uchwały kryteria nie ulegają zmianie w stosunku do wcześniejszej 

uchwały, zostały jedynie dostosowane do nowego systemu oświaty. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przekazała, że projekt  Lech Żak 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy 

oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXIX/228/17 w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego 

prowadzonego do publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel. 

 

7) w sprawie wniesienia skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt tej uchwały był omawiany przy 

wprowadzaniu go do porządku obrad następnie zapytał czy są pytania do projektu tej 

uchwały? 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 15 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXIX/229/17 w sprawie wniesienia skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

 

Ad.10. 
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Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

1. na pytanie dot. programu „Tęcza” wyjaśnień udzieliła w zastępstwie kierownika OPS 

Pani Magdalena Drótkowska – pracownik OPS. Przekazała, że program ten jest 

kierowany głownie dla seniorów. W ramach tego projektu powstał Klub Seniora, 

który mieści się w CK w Śmiglu i czynny jest codziennie w godzinach od 8 do 14. 

Zatrudniona jest osoba, która jest animatorem spotkań i w ramach klubu uczestniczy 

15 osób. W ramach umów zawartych z tego projektu są zajęcia z masażystą, 

warsztaty muzyczne i plastyczne, także zajęcia z psychologii. Problem jest taki, że 

nie otrzymaliśmy jeszcze dotacji na ten projekt, ale w umowach zawartych do tej 

pory zapisano, że wynagrodzenie zostanie przekazane po otrzymaniu dotacji. 

Program jest także skierowany do osób niepełnosprawnych. obecnie Ośrodek 

poszukuje asystenta osoby niepełnosprawnej, który zajmie się i pomoże przez kilka 

godzin dziennie w codziennych obowiązkach rodzinom, w których są osoby 

niepełnosprawne. 

2. Burmistrz Śmigla na pytanie dotyczące mieszkania dla B. Sikory odpowiedziała, że 

umowa najmu jest i ze strony Gminy wszystko jest, nie wiemy czy z PEFRON-u 

zostało przyznane już dofinansowanie na remont łazienki. 

Radna Arleta Adamczak – Puk wyjaśniła, że pyta o to mieszkanie gdyż jego sąsiedzi 

zgłaszali, że w mieszkaniu tym nie ma gazu. 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. wyjaśnił, że gaz jest już podłączony. 

3. Burmistrz Śmigla na pytanie dotyczące chodnika na ul. Polnej odpowiedziała, że ze 

względu na niebezpieczeństwo na tej drodze planowane jest położenie masy 

bitumicznej tak by był to ciąg pieszo-rowerowy. Musimy na to jednak mieć projekt i 

rysunek. 

 

Ad.11. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 12. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest na 30 marca 2017 r. 

Następnie przekazał, że zaplanowane będzie w marcu posiedzenie komisji wspólnej, 

na którym zostaną omówione taryfy oraz tematyka dróg. 

Radny Alfred Splisteser korzystając z obecności wicestarosty prosił o interwencje na 

drodze powiatowej w Wonieściu przy figurze gdzie od dłuższego czasu wycieka woda. 

Zauważył, że w okresie zimowym jest to szczególnie niebezpieczne gdyż woda zamarza i jest 

ślisko. 

Radny Wojciech Adamczewski w związku z zaplanowanymi środkami w budżecie na 

budowę przedszkola zwrócił się o przybliżenie projektu rozbudowy. Zauważył, że jest to 

bardzo potrzebna inwestycja i wiele osób o nią pyta. 

Burmistrz Śmigla przekazała, że naprawdę jest to potrzebne, a następnie oddała głos 

Dyrektor Przedszkola Pani Kamili Grockiej. 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że od września musza być zagwarantowane miejsca dla 

dzieci 3 letnich. Ze względu na brak warunków lokalowych dzieci 6 letnie musza przejść do 

budynku Szkoły Podstawowej. Potrzebnych jest ok 400 miejsc i na chwilę obecną nie 

jesteśmy w stanie zagwarantować tylu miejsc. 

Burmistrz Śmigla dodała, że jest przygotowany wniosek o dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego jednak można otrzymać tylko 1 mln zł. Zauważyła także, że sytuacja 
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Bronikowa jest jeszcze gorsza i poprosiła Dyrektora Szkoły o przedstawienie sytuacji w 

Bronikowie. 

Dyrektor Piotr Filipowicz wyjaśnił, że temat przedszkola w Bronikowie przewija się 

już od kilku lat. Szkoła i przedszkole zlokalizowane jest w budynku wpisanym do rejestru 

zabytków, udało się otrzymać „zielone światło” od konserwatora zabytków i ma nadzieję, że 

sprawa się ruszy. W tym roku „wchłonięto” bibliotekę i szatnię i warunkowo otrzymano 

zgodę na dopuszczenie pomieszczeń przez sanepid. Obwód szkoły Bronikowa jest spory i np. 

mieszkańcy Machcina nie będą wozić dzieci do przedszkola do Śmigla, które jest oddalone 10 

km. Poza tym wiele osób pracujących w FKS jak również w niedalekim Krzycku chciałoby 

posłać dzieci do przedszkola w Bronikowie jednak nie ma wystarczającej liczby miejsc dla 

wszystkich dzieci. 

Burmistrz Śmigla dodała, że na wspólnym posiedzeniu chciałaby poruszyć także temat 

żwirowni, które powstają wokół Śmigla. 

Radny Lech Żak zauważył, że faktycznie jest potrzeba rozbudowy przedszkola. 

Musimy podejść do tego globalnie by kompleksowo rozwiązać problem. 

Następnie głos zabrał mieszkaniec Śmigla i zwrócił uwagę na problem spływu wody 

od ul. Powstańców Wlkp. w stronę ul. Kilińskiego. Zauważył, że nie było decyzji o likwidacje 

pionu kanalizacyjnego w tym rejonie. Działalność wodociągów tworzy problem i uciążliwość 

dla mieszkańców. Został ten ciek zamknięty i wylano masę bitumiczną przez co mieszkańcy 

maja wodę w piwnicach. Na zakończenie dodał, że sprawa ta toczy się w sądzie.  

Kolejną kwestią, którą poruszył był problem cudzoziemców. Zauważył, że jest wiele 

osób z Ukrainy na terenie Śmigla i zapytał czy polskie prawo przewiduje pomoc dla tych 

osób? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że trudno Radzie odnosić się do rozwiązań 

technicznych dotyczących ul. Kilińskiego. 

Następnie głos zabrała Prezes Zakładu Wodociągowo – Kanalizacyjnego i wyjaśniła, 

że problem dotyczy ul. Zdrojowej, i jest to sprawa sprzed 5 lat jednak nie dotyczy to Zakładu 

bo strona jest Gmina, a nie Zakład. 

Burmistrz Śmigla dodała, że sprawa jest w sądzie i ma nadzieję, że zostanie to 

wyjaśnione. 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 13. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXIX  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 17:20. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 

 

 
 


